
Mijn naam is Ruud Schurmann. Fijn dat er zoveel tijd is vrijgemaakt om in 
te spreken. Dat kan u veel inspiratie geven om straks de juiste beslissing 
te nemen en wat dat zou kunnen zijn ga ik u nu niet verklappen
Het is tien jaar geleden dat mijn vrouw en ik met de pont overstaken naar 
de Maasvlakte op weg naar Futureland. Maar dat museum is ook op 
maandagen dicht, dus onze tocht was vergeefs. Terug in De Hoek stelde 
mijn vrouw voor om eens over het recreatieoord te wandelen, want 
kennissen hebben daar een huisje.

Oké, waarom niet, het was lekker weer en we hoefde nergens naartoe. Als 
bij toeval liepen we langs een huisje met een bordje te koop erop en we 
waren verkocht. Bij de balie werd vriendelijk verteld hoe zo’n koop wordt 
geregeld en die vrijdag al waren we plots eigenaar van een hutje aan de 
Aak. Wij zijn dus import, maar zo voelt het wederzijds allang niet meer.

Nu de brief van 3 november. Je moet er niet aan denken dat die eerder 
verstuurd zou zijn. Dat zou een volksoploop hebben veroorzaakt in het 
clubhuis met veel boze kampbewoners dicht op elkaar en zonder 
mondkapje luid discussierend over de voorgestelde verkoop.
Said en Bas hebben duidelijk over het moment nagedacht, ook al hebben 
ze geen van beiden volksgezondheid in hun portefeuille. En dat is 
buitengewoon te waarderen, want mensen die zo helder en zo buiten hun 
kaders kunnen denken, moeten ook in staat zijn om te kunnen omdenken. 
En juist dat is nu nodig, kunnen omdenken.

Verkoop recreatieoord HvH is het hoofdthema van de brief. En als je daar 
eens rustig voor gaat zitten, dan zal je als helder denkende wethouder 
uiteindelijk ook tot de conclusie komen, dat je met verkoop geen moer 
opschiet om van Hoek van Holland een vierseizoenenbadplaats te maken. 
Het te koop aanbieden van een door de bewoners en Hoekenezen zo 
gekoesterd recreatiepark aan een zomerhuisjesbedrijf zal hooguit van de 
nieuwe eigenaar een gelukkig man maken.

Zonder in conflict te komen met de Wet Markt en Overheid zijn er 
meerdere manieren denkbaar om als gemeente ‘Echt Rotterdams Erfgoed’
als de Houten Kampeerstad in beheer te kunnen houden.  

In de brief van 3 november staat ook… ’Rotterdam heeft een visie op de 
toekomst van Hoek van Holland’. Nu is visie niet niks. Dat getuigt van 
groots kunnen en ook groots durven denken. Van een bestuur als 
Rotterdam mag je dat ook verwachten. Spijtig dat in de brief van 3 nov. 
Juist daar geen nader inzicht in wordt gegeven. Daarom een voorzet.

HvH ligt letterlijk in een uithoek van Zuid Holland. In opdracht van de 
gemeente Rotterdam heeft menig ontwerper met visie de potentiële 



kwaliteiten van deze kuststrook al eens verkend en in beeld gebracht. 
De weidse zee, het royale strand, de ruige duinen en de industrie in het 
blikveld inspireerden daartoe. Recent is de kust aangewezen als Nationaal 
Park van Wereldklasse. 

Eerdere plannen als Provinciale Structuurvisie, Ontwikkelingsplan 
Waterweg Centrum of het visionaire Plan Waterman spelen in op de 
bijzondere kwaliteiten die dit dorp en de kust potentieel in zich hebben. 
Plannen die niet of fragmentarisch zijn uitgevoerd, maar zo weer zouden 
kunnen worden opgepakt. Of nog futuristischere plannen als Building with 
nature of een energiegetijdendijk als alternatief voor nog meer 
windmolens in zee. Dat zou een uitdaging zijn, waar een college met lef en
visie deze bijzondere kust zou kunnen verrijken en van Hoek van Holland 
een heuse en bijzondere vierseizoenenbadplaats zou kunnen maken. Het 
zijn immers altijd de oerkwaliteiten van een gebied die een duurzaam 
toerisme blijvend kunnen bewerkstelligen, zelfs van deze winderige 
uithoek. Maar dat vergt wel enig omdenken.

Wat aanbevelingen

1) Geef de recreanten, maar neem ook als gemeente zelf, de nodige 
tijd en ruimte om alle vormen van beheer te onderzoeken.Denktank.

2) Zorg ervoor dat de metro in 2022 gaat rijden, zodat de plannen die 
daarmee samenhangen kunnen worden gerealiseerd.

3) Maar belangrijker. Besteed uw schaarse tijd en creativiteit nu aan 
het opstellen van een echte langetermijnvisie voor de waardevolle 
kuststrook van Hoek van Holland in plaats van ad hoc te handelen.

Durf te omdenken met echte visie.

Ruud Schurmann, 7 april 2021


